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DPr-BRM-II.0012.19.11.2024 

 

Protokół nr 8/XI/2024 

posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

Rady Miejskiej w Łodzi 

4 listopada 2024 r.  

Sala 106 B 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

 

 członkowie Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej  

stan Komisji – 8 radnych  

obecnych – 8 radnych 

nieobecnych - 0 radnych 

 

oraz zaproszeni goście. 

 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. 

Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

II. Proponowany porządek posiedzenia:  

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 7 z dnia 14 października 2024 r.  

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz 

zmian w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok - druk nr 268/2024. 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w składzie 

Rady Społecznej w Miejskim Centrum Terapii i Profilaktyki Zdrowotnej im. bł. 

Rafała Chylińskiego w Łodzi – druk nr 259/2024. 
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5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w składzie 

Rady Społecznej w Miejskim Centrum Medycznym im. dr. Karola Jonschera w 

Łodzi – druk nr 260/2024. 

6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 

Konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora 

Miejskiego Centrum Medycznego „Bałuty” w Łodzi – druk nr 261/2024. 

7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały 

w sprawie przyjęcia „Programu polityki zdrowotnej pn. Dofinansowanie do 

leczenia niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców 

miasta Łodzi na lata 2021-2025” – druk nr 262/2024. 

8. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łodzi 

za 2023 rok – druk nr 270/2024. 

9.  Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

III. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert powitał obecnych radnych oraz 

zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad pkt 1 - Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji przedstawił proponowany porządek posiedzenia. Zapytał 

również, czy są uwagi do porządku obrad.  

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert poddał 

pod głosowanie przyjęcie proponowanego porządku. 

 

Komisja w głosowaniu: przy 5 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” 

i braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła proponowany porządek obrad.  

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do realizacji porządku obrad. 

 

Ad pkt 2 - Przyjęcie protokołu nr 7 z dnia 14 października 2024 r. 

 

Uwag nie zgłoszono.  
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Przewodniczący Komisji poddał protokół pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała protokół. 

 

Ad pkt 3 - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok- druk 268/2024. 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak zreferowała projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert zapytał, czy ktoś z obecnych ma 

pytania w sprawie. 

 

Radna p. Marta Przywara zapytała: „Chciałabym zapytać o tę ostatnią zmianę, bo 

wydaje się, że to zadanie, z którego jest przeniesienie jest wyjątkowo istotne. W jaki 

sposób ten program ucierpi na tym przeniesieniu środków? Za te 20 tys. zł mają być 

zakupione kalendarze i mają się odbyć obchody Dnia Osób z 

Niepełnosprawnościami”. 

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

odpowiedział: „Program nie ucierpi z tego względu, ponieważ plan finansowy 

zaprojektowany na początku roku na jego realizację, został tak naprawdę 

skonsumowany w ramach tych działań, które są realizowane w ramach programu. 

Dlatego tez pozostałe środki zdecydowaliśmy się przeznaczyć na wsparcie osób, 

które są w szczególnej sytuacji np. osoby z niepełnosprawnością”. 

 

Radna p. Marta Przywara zapytała: „A czy nie było warto tych środków wykorzystać 

w ramach programu dotyczącego zdrowia? Nie ma po prostu przekonania 

dotyczącego tego przesunięcia”. 
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Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

odpowiedział: „Mieliśmy takie plany jeżeli chodzi o zwiększenie programu wsparcia 

zdrowia psychicznego mianowicie dofinansowanie tzw. (zapis nieczytelny) 

psychologicznego w Ośrodku przy ul. Mielczarskiego. Natomiast w ostatecznym 

rozrachunku, pomimo uzgodnień, które odbywały się w zeszłym roku, te środki 

okazały się niepotrzebne, ponieważ ten Ośrodek jest częścią Szpitala 

Psychiatrycznego im. J. Babińskiego, który otrzymał już dodatkowe środki 

funduszowe na realizację swoich zadań. Można było własnym sumptem ten (zapis 

nieczytelny) przeprowadzać i podtrzymywać go. Cechą charakterystyczną Ośrodka 

na ul. Mielczarskiego jest infolinia, która w zasadzie nie znajdywała nigdy 

zrozumienia w oczach NFZ-u, ponieważ według NFZ-u mamy do czynienia z 

rejestracją a nie z infolinią wyspecjalizowaną. Z tego względu nie przesuwaliśmy 

środków już w inne miejsca, ponieważ nie było takiej potrzeby. Rok się kończy, więc 

trzeba te środki jakoś konsumować”. 

 

W związku z brakiem innych pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt 

uchwały druk nr 268/2024 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 4 - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w 

składzie Rady Społecznej w Miejskim Centrum Terapii i Profilaktyki Zdrowotnej im. bł. 

Rafała Chylińskiego w Łodzi – druk nr 259/2024. 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

zreferował projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert zapytał, czy ktoś z obecnych ma 

pytania w sprawie. 

 

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 259/2024 pod głosowanie. 
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Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy 2 głosach „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 5 - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w 

składzie Rady Społecznej w Miejskim Centrum Medycznym im. dr. Karola Jonschera 

w Łodzi – druk nr 260/2024. 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

zreferował projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert zapytał, czy ktoś z obecnych ma 

pytania w sprawie. 

 

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 260/2024 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy 2 głosach „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 6 - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania 

Komisji Konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora 

Miejskiego Centrum Medycznego „Bałuty” w Łodzi – druk nr 261/2024. 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

zreferował projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert zapytał, czy ktoś z obecnych ma 

pytania w sprawie. 
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Radny p. Radosław Marzec stwierdził: „Na poprzednich posiedzeniach 

rozmawialiśmy w sprawie możliwości udziału dwóch przedstawicieli Komisji. I widzę, 

że tu jest chyba jeszcze miejsce na kolejnego przedstawiciela?”. 

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

odpowiedział: „Już formalnie nie ma. maksymalnie 6 osób plus przedstawiciele Rady 

Społecznej”. 

 

W związku z brakiem innych pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt 

uchwały druk nr 261/2024 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 7 - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały w sprawie przyjęcia „Programu polityki zdrowotnej pn. Dofinansowanie do 

leczenia niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców 

miasta Łodzi na lata 2021-2025” – druk nr 262/2024. 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

zreferował projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert zapytał: „Kiedy kończymy ten 

program?”. 

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

odpowiedział: „Formalne zakończenie nastąpi w momencie, kiedy Państwo Radni 

uchwala uchwałę kończącą program polityki zdrowotnej. Już na poziomie czerwca, 

kiedy startował program ministerialny poinformowaliśmy naszych realizatorów o tym, 

że będziemy zmierzać do końca. Chcieliśmy również poinformować też uczestników 

chętnych o tym, że (zapis nieczytelny). Natomiast, ten który był w trakcie, został 

oczywiście dokończony. To jest kwestia dosłownie ostatnich dwóch, trzech tygodni. 

Natomiast uchwała kończy ten program profilaktyki zdrowotnej. Potem musimy 
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jeszcze w ciągu trzech miesięcy złożyć raport o funkcjonowaniu i efektywności tego 

programu do Agencji Oceny Technologii Medycznej i Taryfikacji. Tak wygląda 

procedura”.  

 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert zapytał: „Nie ma niebezpieczeństwa, 

że pary, które się zgłosiły do tego programu….?”. 

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

odpowiedział: „Nie, przepisy mówią, że program, który nie ma celowości istnienia ze 

względów obiektywnych dotyczących albo stanu zdrowia populacji, albo świadczeń 

(zapis nieczytelny), on powinien być zakończony. Wiedzieliśmy, że tak naprawdę 

biorąc pod uwagę te wytyczne prawne, będziemy musieli ten program zakończyć. 

Poinformowaliśmy wykonawców i realizatorów o tym, że już będziemy się zbliżać do 

końca jego realizacji, tak żeby kolejne pary nie rozpoczynały od zera tej całej 

procedury. Tym bardziej, że ci sami organizatorzy dołączyli do programu 

ministerialnego, dlatego też dopiero teraz w listopadzie, zwracamy się z tym 

projektem uchwały, aby procedury naturalnie uległy zakończeniu, a pary 

uczestniczące w programie, dotarły do jego końca. Więc nie ma żadnego 

niebezpieczeństwa. W między czasie, Ministerstwo zgodziło się na niejako przejęcie 

zarodków generowanych w innych programach polityki zdrowotnej do puli 

wykorzystywanej w ramach programu ministerialnego. Zarodki, które powstały w 

ramach programu miejskiego, będą mogły także być poddane transferowi w ramach 

programu ministerialnego. Nie ma niebezpieczeństwa, że jakieś zarodki zostaną 

zmarnowane”. 

 

W związku z brakiem innych pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt 

uchwały druk nr 262/2024 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 8 - Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Łodzi za 2023 rok – druk nr 270/2024. 
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Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Kowalski zreferował 

Sprawozdanie. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert zapytał, czy ktoś z obecnych ma 

pytania w sprawie. 

 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk zapytała: „Jakie jest najniższe świadczenie dla podopiecznych? Mam 

informację, że tylko 500 zł otrzymują panie chore psychicznie, które są samotne i nie 

mają grupy inwalidzkiej. Czy to jest prawda?”. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Kowalski 

odpowiedział: „Najmniejsze  świadczenie może być nawet mniejsze niż 500 zł, 

ponieważ zasiłek celowy może być równie dobrze w wysokości kilkudziesięciu 

złotych, więc trudno mi dokładnie powiedzieć o co dokładnie Pani pyta”. 

 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk zapytała: „Pytam się, bo mam konkretne przypadki Panie Dyrektorze, 

że ludzie nie dają sobie rady za tę kwotę, dokładnie 490 zł Pani otrzymuje 

świadczenie z MOPS-u”. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Kowalski 

odpowiedział: „Bardzo możliwe, że tak jest”. 

 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk zapytała: „To jest strasznie mało. Czy Pan w takich trudnych 

sytuacjach pomaga finansowo w utrzymaniu mieszkania, ponieważ nastąpiły 

eksmisje?”. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Kowalski 

odpowiedział: „Nie”. 
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Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk zapytała: „Nie pomagacie takim biednym, to gdzie one mają się 

zwrócić?”. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Kowalski 

odpowiedział: „Tam, gdzie wszystkie osoby, które potrzebują dodatku 

mieszkaniowego, do Centrum Świadczeń Socjalnych”. 

 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk zapytała: „Jaka jest liczbo osób oczekujących na przyjęcie do domów 

opieki?”. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Kowalski 

odpowiedział: „Nie odpowiem w tym momencie”. 

 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk zapytała: „Na ostatnim spotkaniu w MOPS-ie podnosiliśmy problemy 

ludzi starszych i nie uzyskaliśmy konkretnych odpowiedzi. Było tłumaczenie: nie ma 

pieniędzy. Ludzie umierają, czekają około roku czasu. Czy Pan myśli nad tą 

sprawą?”. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Kowalski 

odpowiedział: „Odpowiedziałem na to prezentując przed chwilą Sprawozdanie. Na 

pewno nie będzie kierunkiem ani Miasta, ani Wydziału Zdrowia, ani MOPS-u, 

tworzenie nowych placówek opieki całodobowej”. 

 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk zapytała: „Dlaczego? Jest ich tylko 15”. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Kowalski 

odpowiedział: „To jest najwięcej w Polsce”. 

 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łodzi 

za 2023 rok – druk nr 270/2024.zostało przyjęte przez Komisję.  
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Ad pkt 9 - Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk stwierdziła: „Są prywatne domy opieki, w których opłaty wynoszą od 6 

do 7 tys. zł co miesiąc od osoby i jest dużo wolnych miejsc. Czy można do tych 

domów ludzi w trudnej sytuacji umieścić? Mam takich dwóch panów na wózku, bez 

rodziny, ale podobno przepisy nie pozwalają na takie umieszczenie. Ponadto ważna 

jest również trudna sytuacja w ZOL-ach”. 

 

Radny Miejskiej Rady Seniorów p. Zbigniew Weremczuk zapytał: „Czy jest może 

jakiś program lub plan dotyczący odciążenia usług DPS-ów poprzez rozwój usług 

opiekuńczych w miejscu zamieszkania pacjentów?’. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Kowalski 

odpowiedział: „Mówiłem właśnie wniosek do Wojewódzkiego Urzędu Pracy na 42 mln 

zł z przeznaczeniem m.in. na usługi opiekuńcze, specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

usługi asystenckie, usługi sąsiedzkie, więc tak, dokładnie to robimy. Natomiast nie 

ma możliwości, to próbowały moje zastępczynie wyjaśnić na spotkaniu, ani kupować 

miejsc w niepublicznych DPS-ach. Gmina nie ma takiej możliwości, nie może tego 

robić. Jesteśmy jako Łódź „potęgą” jeżeli chodzi domy pomocy społecznej, więc nie 

należy też się spodziewać, że będą tworzone nowe tego typu placówki na terenie 

Miasta. W miarę naszych możliwości finansowych, wysyłamy osoby potrzebujące 

przede wszystkim chorujące psychicznie, do placówek poza powiatem. Około 200 

osób jest umieszczonych w takich miejscach, więc to nie jest tak, że nic nie robimy, 

albo mało robimy. Uważamy, że robimy bardzo dużo. Ja szczerze mówiąc nie 

spotkałem się z sytuacją, że ktoś umiera na ulicy, bo nie może się znaleźć w DPS-ie. 

Natomiast jeżeli chodzi o usługi opiekuńcze, to zarówno z budżetu gminy 

przeznaczane są każdego roku środki na te usługi, jak i w miarę możliwości 

korzystamy z różnego rodzaju programów rządowych”.  

 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk stwierdziła: „Czy Pan się zainteresował sytuacją tej kobiety, która 

przebywa na …….………..?”. 
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Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Kowalski 

odpowiedział: „Cieszę się, że Pani pyta, niestety nie mogę Pani udzielić żadnych 

informacji na ten temat. Jeżeli Pani sądzi, że MOPS nie interesuje się i nie dokonał 

wszystkiego, co było w naszej mocy…”. 

 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk stwierdziła: „Dlaczego Pan nie może poinformować?”. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Kowalski 

odpowiedział: „A w jakim charakterze Pani występuje?”. 

 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk stwierdziła: „Jako Miejska Rada Seniorów”. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Kowalski 

odpowiedział: „Ja niestety nie mogę Pani poinformować o tej sprawie. MOPS i 

wszystkie inne służby zrobiły wszystko co tylko jest możliwe w tej sprawie”. 

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

odpowiedział: „W formie uzupełninia należy dodać, że nasza sieć domów pomocy 

społecznej jest duża. W pewnym stopniu zapewniamy wsparcie i opiekę tym, którzy 

najbardziej tego potrzebują. Oczywiście potrzeby są olbrzymie, tylko że droga w tym 

momencie już nie wiedzie poprzez tworzenie nowych instytucji, a wspieranie ludzi 

starszych w miejscu życia, czyli w środowisku, poprzez mieszkania chronione, usługi 

opiekuńcze itd. Same domy pomocy społecznej powinny także zmienić lekko swój 

profil, filozofię działania właśnie na wspierającą. Na pewno będziemy to robili z 

Panem Dyrektorem w przyszłości. To są działania, które są korzystne dla wszystkich, 

dlatego że instytucje też mają swoje ograniczenia i tylko „na pierwszy rzut oka” to jest 

rozwiązanie, które nie ma słabej strony. Dąży się do tego, aby wspierać człowieka w 

jego miejscu bytowania, bo tam też to najlepiej wychodzi. Bazując na tym, że mamy 

taką sieć wsparcia jak DPS-y, na pewno będziemy je rozwijać w takim kierunku, aby 

wspierały osoby właśnie w środowisku. Jeżeli chodzi o ZOL, to jest problem palący 

już od dawna, ponieważ w 2019 roku nasza jednostka na ul. Przyrodniczej 

wystartowała w konkursie na prowadzenie Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego. 
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Pomimo tego, że jednostka nasza zadeklarowała możliwość uruchomienia 

dwukrotnie większej liczby miejsc – ponad 70 - tam były dwa oddziały o charakterze 

internistycznym, także internistyczno-kardiologicznym, które spełniały standardy 

wyższe niż ZOL, kontrakt został przyznany tylko na 35 miejsc i to jeszcze po naszym 

odwołaniu, bo w pierwszym momencie palcówka ta nie otrzymała nic. Niestety tutaj 

Miasto może bardzo niewiele zrobić, dlatego że jesteśmy uzależnieni od wysokości 

kontraktu i w ogóle konkursów rozpisywanych przez NFZ. Ja ze swojej strony 

deklaruję wysłanie pisma do NFZ o rozważnie rozpisania nowego konkursu. Rozwój 

opieki długoterminowej jest rozpisany w mapach potrzeb zdrowotnych i tzw. 

wojewódzkim planie transformacji. To oznacza, że te potrzeby zdrowotne są rosnące. 

Nie dość, że są duże już dzisiaj, to jeszcze są rosnące na przyszłość. Taka baza 

łóżek długoterminowych jest zapewne niewystarczająca, a do tego jeżeli my 

posiadamy jednostkę, która może w zasadzie z dnia na dzień zwiększyć dwukrotnie 

potencjał jakim może pomagać ludziom i kadrowo, ale również jeżeli chodzi o 

powierzchnię i sprzęt nie ma tutaj najmniejszego problemu, to ja też oczekuję 

przynajmniej rozpisywania kolejnych konkursów. Natomiast od 2019 roku nic się w tej 

materii nie dzieje, pomimo że wszystkie dokumenty strategiczne wskazują na 

konieczność rozwoju tego typu świadczeń, nie tylko u nas w Łodzi, w województwie, 

ale i w Polsce. U nas jest sytuacja paląca jeżeli chodzi chociażby o demografię. Do 

tego się zobowiązuję, ale jaki będzie efekt, nie wiem. Nie mam zbyt dużych nadziei, 

ponieważ sytuacja finansowa NFZ-u nie jest zbyt dobra w tym momencie. Być może 

w przyszłym roku sytuacja się poprawi i NFZ będzie rozpisywał konkursy, w których 

będziemy startować”. 

 

Inny spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert podziękował za udział w obradach  

i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

   Protokół sporządziła          Przewodniczący Komisji 

 

Monika Ograbek-Kiełpińska              Bogusław Hubert 

 

 


